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Protokół nr IV.15 

z posiedzenia sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 28 stycznia 2015 r. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Szałata otworzył obrady sesji o godzinie 

1405 w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych było 17 radnych (lista 

obecności w załączeniu). Stwierdził zatem, że Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. Następnie przywitał zaproszonych gości (lista obecności w załączeniu), 

zgromadzonych radnych, Starostę, Wicestarostę oraz Skarbnika.  

Przewodniczący Rady przedstawił radnym porządek obrad:  

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja o aktualnej działalności Szpitala Międzyrzeckiego Sp. z o.o.  

i kontraktach zawartych z NFZ. 

4. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych na temat bieżącej 

działalności, zimowego utrzymania dróg oraz o zamierzeniach remontowo-

inwestycyjnych na rok 2015. 

5. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2015 rok 

(druk nr 1 – dostarczono w grudniu 2014 r.): 

– odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

– odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu Międzyrzeckiego projekcie uchwały budżetowej na 

2015 rok, 

– odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej 

możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2015, 

– przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu, 

– stanowisko Zarządu i ewentualne wniesienie autopoprawek, 

– dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami, 

– głosowanie uchwały budżetowej, 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 2 – dostarczono w grudniu 

2014 r.): 
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– odczytanie projektu uchwały, 

– odczytanie Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 przedstawionej wraz z projektem 

uchwały budżetowej na 2015 rok, 

– głosowanie uchwały, 

c) w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego(druk nr 3), 

d) w sprawie nawiązania stosunku pracy na podstawie wyboru z członkiem 

Zarządu Powiatu (druk nr 4), 

e) w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Międzyrzeckiego na rok 2015 (druk nr 5). 

6. Przyjęcie rocznych planów pracy komisji stałych oraz planu pracy Rady 

Powiatu Międzyrzeckiego. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania . 

8. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

9. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu z dnia 29 grudnia 2014 r. 

10. Sprawy organizacyjne Rady Powiatu.    

Pytań, uwag ani wniosków do porządku obrad nie było. 

Ad 2. 

Jako pierwsza głos zabrała radna Beata Kwiatkowska i złożyła interpelację   

w sprawie informacji na temat planu naprawczego dla Szpitala w Międzyrzeczu. 

Zadała następujące pytania: Czy szpital opracował plan wprowadzenia zmian 

mających udoskonalić jego pracę oraz poprawić kondycję finansową placówki? Czy 

istnieje strategiczny plan rozwoju szpitala? Które sfery działalności szpitala, według 

Zarządu, wymagają naprawy? W jaki sposób i kiedy zamierza Zarząd to uczynić? 

Następnie głos zabrał radny Mieczysław Kuryś i złożył interpelację w sprawie 

wyginięcia ryb i roślin na rzece Obrze w Trzcielu i okolicach. Radny poprosił  

o zbadanie tego zjawiska (które jest najprawdopodobniej spowodowane 

zanieczyszczaniem rzeki) przez odpowiednie służby i ustalenie źródła problemu. 

Kolejnym radnym, który zabrał głos, był radny Krzysztof Marzec i złożył on 

interpelację w sprawie realizacji odpowiedzi na interpelację radnej w poprzedniej 

kadencji – Natalii Jasionek – z dnia 30.06.2014 r. Radny poprosił o informacje 

dotyczące stanu realizacji tego zadania (przycinki drzew przy drodze z Chełmicka 

do Nowej Niedrzwicy), ponieważ wcześniej udzielono odpowiedzi, że usuwanie 
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tych drzew nastąpi po zakończeniu okresu lęgowego ptaków, czyli w okresie od 15 

października 2014 do końca lutego 2015 roku. Jest już koniec stycznia, prace te  

w dalszym ciągu nie są wykonane.  

Ostatnim radnym, który zabrał głos, był radny Zbigniew Smejlis i złożył 

interpelację w sprawie przekształcenia Zespołu Szkół Ekonomicznych  

w Międzyrzeczu. Zwrócił uwagę, że jako radni o takich działaniach dowiadują się 

„gdzieś z ulicy”. Chciałby dowiedzieć się na jakim etapie są rozmowy prowadzone  

w tym kierunku. 

Ad 3.  

Pan Kamil Jakubowski, Prezes Szpitala Międzyrzeckiego Sp. z o.o., przedstawił 

krótką informację o aktualnej działalności szpitala i kontraktach zawartych z NFZ. 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie informacji na temat 

działalności naszego szpitala. 

Radny Zbigniew Smejlis zapytał o zabudowę podjazdu dla karetek, do kiedy jest 

termin zakończenia tej budowy? Prezes Jakubowski odpowiedział, że pierwotnie 

termin zakończenia oscylował na dzień 31 grudnia 2014 roku, ale wykłucia, które 

firma zaczęła prowadzić były w godzinach pracy, a podjazd znajduje się tuż pod 

blokiem operacyjnym. Dlatego też termin ten został wydłużony. Problemy w tym 

momencie są dwa. Po pierwsze, konstruktor musi dokładnie wyznaczyć, w których 

miejscach mają być dobudowane wzmocnienia na podjeździe, ma to być zrobione  

w tym tygodniu. Następny problem to to, że projektant przewidział nie nakładkę 

asfaltową, ale z masy żywicznej, która jest lżejsza, ale wtedy prace można 

wykonywać, gdy średnia dzienna temperatura wynosi powyżej 10˚C. Dlatego ten 

drugi etap zostanie przeniesiony na marzec/kwiecień. Natomiast samo zabudowanie 

powinno następie w najbliższych tygodniach.  

Więcej pytań i uwag nie było. 

Ad 4.    

Pan Szymon Prochera, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu, 

przedstawił informację na temat bieżącej działalności, zimowego utrzymania dróg 

oraz powiedział o zamierzeniach remontowo-inwestycyjnych na rok 2015. 
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Przewodniczący Rady podziękował za udzielenie informacji na temat działalności 

ZDP oraz zaznaczył, że planuje przynajmniej 2 wyjazdy w teren, aby zobaczyć  

np. jak przebiega budowa mostów w Bledzewie.  

Radny Zbigniew Smejlis zapytał o drogę w Nietoperku, gdzie jest wydobywanie 

żwiru. Jeździ tam ciężki sprzęt, który niszczy tę drogę. A ponadto droga jest zajęta 

przez ten sprzęt, samochody ciężarowe tam stoją, nie idzie nawet przejechać. 

Dyrektor ZDP wyjaśnił, że planowany ruch z tej kopalni związany jest z budową 

drogi S3. Wielokrotnie już zgłaszano ten problem policji, ponieważ zgody na ruch 

pojazdów ciężarowych po tamtej drodze nie były wydawane. Jest dopuszczony ruch 

pojazdów powyżej 12 ton tylko i wyłącznie zaopatrujących fabrykę papy w Kęszycy 

Leśnej i tylko w określonych godzinach. Niestety nie ma narzędzia prawnego, aby 

całkowicie zamknąć dla ruchu ciężarowego tej drogi.  

Radny Mieczysław Kuryś zapytał o rowy, które nie były czyszczone już od 30 lat, 

kiedy może być zrobiona wycena? Dyrektor ZDP odpowiedział, że zostało wysłane 

zapytanie do pięciu różnych firm, które są w stanie te prace wykonać, jedna już 

złożyła ofertę, w piątek będą wybierać tę najtańszą.      

Przewodniczący Rady ogłosił krótką przerwę o godzinie 1505.   

Obrady wznowiono o 1515. 

Ad 5. 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwał: 

a) w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2015 rok 

(druk nr 1) 

Skarbnik Remigiusz Biłous odczytał projekt uchwały budżetowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na 2015 rok. Następnie przedstawił Radzie pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Międzyrzeckiego projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok oraz pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu 

ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2015.  

Następnie przewodniczący komisji stałych przedstawili opinie poszczególnych 

komisji na temat budżetu: 

– Radny Grzegorz Mrowicki, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. 
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– Radna Ewa Chwirot, Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. 

– Radny Jarosław Soroka, Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Gospodarczej poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. 

Następnie stanowisko Zarządu i wniesione autopoprawki przedstawił Starosta 

Grzegorz Gabryelski. Te autopoprawki krótko omówił Skarbnik. Od razu też 

omówił autopoprawki do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Przewodniczący Rady przeszedł do dyskusji nad wniesionymi poprawkami. Pytań 

ani uwag nie było. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym przyjęła wniesione autopoprawki (15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”). 

Następnie Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”) uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 

Powiatu Międzyrzeckiego na 2015 rok (druk nr 1). Uchwała została zarejestrowana 

pod nr IV.17.15. 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 2) 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Skarbnik odczytał pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie uchwały  

w sprawie wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2015-

2026 przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na 2015 rok.  

Pytań i uwag nie było.  

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 

głosy „wstrzymujące”) uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 2). Uchwała została 

zarejestrowana pod nr IV.18.15. 

c) w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego(druk nr 3) 

Głos zabrał radny Zbigniew Smejlis i powiedział, że w sytuacji, w której ciągle 

szuka się oszczędności, jest plan przekształcenia szkół, brakuje pieniędzy na drogi, a 

tworzy się nowy etat i niemałe pieniądze na ten cel zostaną przeznaczone, to „taka 

ironia los. Pamiętam od wielu lat pani radna zawsze podkreślała, że w Starostwie mamy 
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emerytów[…] jak oni będą tu długo pracować, młodzi są, potrzebują miejsca pracy. To nie jest 

akurat do pani Zosi […] i dla mnie to jest trochę zakłamanie. Ja rozumiem, że jest potrzebny 

członek Zarządu, ale tak jedno drugiemu zaprzecza. To jest tylko taka moja uwaga, 

spostrzeżenie.” 

Przewodniczący Rady powiedział, że „głos jak najbardziej zasadny, bo pan radny 

świetnie zna temat, bo sam jest emerytem i pracuje w Starostwie Powiatowym i to jest ta 

ironia losu, ale każdy ma prawo własnego głosu i do własnej oceny sytuacji.”  

Więcej uwag i pytań nie było. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (14 głosów „za”, 2 głosy „przeciwne”, 

1 głos „wstrzymujący”) uchwałę w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego 

(druk nr 3). Uchwała została zarejestrowana pod nr IV.19.15. 

d) w sprawie nawiązania stosunku pracy na podstawie wyboru z członkiem 

Zarządu Powiatu (druk nr 4) 

Pytań i uwag nie było. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (14 głosów „za”, 2 głosy „przeciwne”, 

1 głos „wstrzymujący”) uchwałę w sprawie nawiązania stosunku pracy na 

podstawie wyboru z członkiem Zarządu Powiatu (druk nr 4). Uchwała została 

zarejestrowana pod nr IV.20.15. 

e) w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Międzyrzeckiego na rok 2015 (druk nr 5) 

Pytań i uwag nie było. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2015 (druk nr 5). Uchwała 

została zarejestrowana pod nr IV.21.15. 

Ad 6. 

Przewodniczący poszczególnych komisji przedstawili plany pracy komisji na 2015 

rok (plany w załączeniu): 

– Radna Ewa Chwirot, Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej 

odczytała plan pracy Komisji na 2015 rok. Nie było żadnych uwag ani pytań do tego 
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planu. Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie (17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”) przyjęła ten plan pracy.  

– Radny Jarosław Soroka, Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Gospodarczej odczytał plan pracy Komisji na 2015 rok. Nie było żadnych uwag ani 

pytań do tego planu. Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie (17 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”) przyjęła ten plan pracy.  

– Radny Grzegorz Mrowicki, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

odczytał plan pracy Komisji na 2015 rok. Nie było żadnych uwag ani pytań do tego 

planu. Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie (17 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”) przyjęła ten plan pracy.  

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił Radnym plan pracy Rady Powiatu na 

2015 rok (plan w załączeniu). Nie było żadnych uwag ani pytań do tego planu. Rada 

w głosowaniu jawnym jednogłośnie (16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących”) przyjęła ten plan pracy (w głosowaniu brało udział 16 radnych). 

Ad 7. 

Starosta powiedział, że jak zawsze, szczegółowo na wszystkie pytania i interpelacje 

odpowie pisemnie. W sprawie interpelacji radnej Kwiatkowskiej,  Starosta przekaże 

Prezesowi szpitala, aby udzielił szczegółowej i wyczerpującej odpowiedzi.  

W sprawie interpelacji radnego Kurysia, Starosta zapewnił, że skieruje sprawę do 

właściwych służb, bo zagadnienia, które radny poruszył nie leżą w kompetencji 

Starosty. Co do interpelacji radnego Marca, Starosta zna temat i też odpowie na 

piśmie. Zaznaczył tylko, że sprawa nie jest oczywista, gdyż nie wszystkie drzewa 

występują w pasie drogowym.  

Następnie wyjaśnił Starosta sprawę przekształcenia szkół. W połowie grudnia do 

Zarządu wpłynęła ocena stanu obecnego szkół, sporządzona przez Wydział 

Edukacji. W związku z tym Zarząd podjął na ten temat dyskusję, która trwa  

w dalszym ciągu. Ustalono 5 wariantów ewentualnego przekształcenia szkół, 

rekomendował Zarząd wariant 2, czyli połączenia Zespołu Szkół Ekonomicznych  

z Zespołem Szkół Budowlanych w jeden zespół szkół, w obu budynkach, bez 

przenoszenia uczniów i nauczycieli. Starosta zaznaczył, że nie jest to żadna 

likwidacja. Zarząd chce wypracować konkretną propozycję dla Rady. 22 stycznia 

odbyło się spotkanie członków Zarządu i Przewodniczącego Komisji Edukacji  

z Radą Pedagogiczną, uczniami i rodzicami w ZSE. Przedstawione zostało 

stanowisko Zarządu i wysłuchano uwag, które te środowiska zgłaszały. Podobne 
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spotkanie odbędzie się 5 lutego w ZSB. Jeszcze raz Starosta podkreślił, że żadna 

decyzja nie zapadła. Wspomniał też, że powstała Lubuska Sieć Centrów Kształcenia 

Zawodowego. Szczególne środki mają być skierowane do szkolnictwa zawodowego  

i wtedy ten jeden zespół szkół mógłby więcej dotacji, dofinansowania zyskać. Wiele 

powiatów poszło w tym kierunku.  

Przewodniczący Rady dodał, że na tym połączeniu nie ucierpią ani uczniowie, ani 

kadra pedagogiczna. Szkoły zachowają swoją autonomię, nazwę itp. Jest to otwarcie 

drogi na pozyskiwanie środków.  

Więcej pytań ani uwag do wypowiedzi Starosty nie było. 

Ad 8.             

Starosta przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. Odbyły się 3 posiedzenia. Rozpatrywano sprawy budżetowe, 

sprawy związane z Zarządem Dróg Powiatowych, sprawy związane z Powiatowym 

Ośrodkiem Wsparcia w Skwierzynie. Prezes szpitala przedstawił na spotkaniu 

Zarządu bieżącą sytuację szpitala. Dyskutowano również o możliwości 

przekształcenia szkół, analizowano różne warianty. Opracowano też projekty 

uchwał, które zostały na dzisiejszym posiedzeniu sesji podjęte. Starosta zaznaczył, że 

szczegółowe informacje można znaleźć w BIP-ie.  

Nie było pytań ani uwag do tego sprawozdania. 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Radni mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem poprzedniej sesji, z dnia 29 grudnia 2014 r. Zapytał czy są jakieś uwagi 

do tego protokołu. Uwag żadnych nie było, więc Przewodniczący Rady stwierdził, 

że Protokół nr III.14 z posiedzenia Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia  

29 grudnia 2014 roku został przyjęty przez Radę bez uwag. 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że 3 lutego o godzinie 1300 odbędzie się 

spotkanie w areszcie śledczym, aby zobaczyć, jak wygląda tam praca. Poprosił, aby 

zgłaszać w Biurze Rady kto jest chętny wziąć udział w tym spotkaniu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali pisma od uczniów 

zaniepokojonych sytuacją przekształcenia szkół. Również otrzymali pismo z parafii 

św. Jana Chrzciciela w sprawie dofinansowania. Gdyby radni byli chętni, aby 
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wesprzeć ten cel, to należy w Biurze Rady poinformować o tym fakcie. 

Przewodniczący Rady powiedział też o skardze pani S.K. na pracowników 

Starostwa Powiatowego. Pismo to zostało dostarczone tylko do wiadomości Rady. 

Zostanie ona skierowana do Starosty celem rozpatrzenia. 

Na koniec Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja odbędzie się  

25 lutego 2015 roku. Biuro Rady dostarczy radnym plan pracy Rady oraz plan 

uchwalonego budżetu. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady IV sesji o godzinie 1630. 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu   

Iwona Podyma       Jarosław Szałata 

 

 

  

 

     

 

   

 

 

 


